

လှည့်ညွှန်

GO FORWARD

ပုၤတၢ်ညိၣ်အံၤဆူၣ်အတၢ်ဖၣ်

ယွၤစံးဘၣ်စီၤမိၤရှုၣ်နီၤ
ထီၣ်ယၤဘၣ်မနုၤလဲၣ်.
စံးဘၣ်ပုၤအံၤဆူၣ်စၢ်လးဖိ
ဒ်သီးကလဲၤတၢ်ဆူၣ်
တက့ၢ်. ၂၆ၤ.၁၄:၁၅.

လိအီးကထိဘၣ်, ၂၀၁၆



■ ဝီၣ်ဒီၣ်ဒီၣ်ပျၢ်ညိၣ်အမုၢ်နီၤ - လိအီးကထိဘၣ်(၂)ဆိ

ဒါးဒီးထာန်တက်ကွဲး

ကစာ်ယွၤအဘျးအဖိုင် အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါ လၢပဲၤ ထူးတီၤလၢပကီၤလီၤ. လဲၤဆူညါမဲးကစံပုၤဖးတၢ်ဖိကိး ဂၤဒဲးကစံးဝဲ ဒ်န့ၣ်သပှ်တၢ်ကီၤလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပမူမ့ၢ်ဂ့ၤ, ပသံမ့ၢ်ဂ့ၤ, ပမ့ၢ်ကစာ် ယွၤအတၢ်, ပဘၣ်ဃးဒီးကစာ်ယွၤ လီၤ. ပုၤလၢအအိၣ်ယွၤ, ပုၤလၢ အဘၣ်တၢ်ကီၤအီၤဒ်ကစာ်ယွၤအတၢ်ကူၣ်ပၢ်အသိးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်ခဲလၢာ်မၤဃုာ်အ သးလၢတၢ်ဂ့ၤအဂ့ၢ်လၢအဂီၢ်လီၤ.

ကစာ်ယွၤအစုထွဲဟံးဃာ်ပုၤဒီး ဆုၤပုၤတုၤလၢ (၂၀၁၆) နံၣ်လါအိးကထိဘၣ်န့ၣ်လီၤ. စံးဘၣ်ပုၤ“ယဲဒၣ် ယွၤနကစာ်အံၤ ယဟံးဃာ်နစုထွဲ, ဒီးစံးလၢနၤ, ပျံၤတၢ်တဂ့ၤ, ယမၤစၢၤလံ နၤလံ”. (ရှါ ၄၁:၁၃)ပစံးဘျးကစာ် ယွၤဒီးနၢ်လၢ ကဆုၤပုၤ ဆူညါ, အိၣ်လၢပသိးပကျိခိဖျိအသးစီဆုံမၤတၢ်လၢ ပုၤတဂၤဘၣ် တဂၤအတၢ်အိၣ်မူပူၤန့ၣ်လီၤ. သးတမံၤလၢအအိၣ် လၢကစာ် ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အပူၤန့ၣ် မံအအိၣ်လၢပပူၤတက့ၢ်. ထါသးဝံၣ်တယုာ် စံးဝဲ, “နမ့ၢ်သံ ကွၢ်ခရံၣ်မူဒ်လဲၣ်, ခရံၣ်မူဝဲလၢယပူၤ” မံကမ့ၢ် တၢ်နီၢ်နီၢ်တက့ၢ်.

ကစာ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်, ယွၤအဖိခွါ, တူၢ်သံအသးလၢ ပတၢ် ဒဲးဘးအဃိ, လၢတၢ်နၢ်ပသံဃုာ်ဒီးအီၤ, သံသဒၣ်ကွံာ်ပတၢ် ဒဲးဘး, လၢတၢ်ဒဲးဘးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပမ့ၢ်ပုၤသံ, မၤတၢ်ဒဲးဘးတသ့ လၢ ဘၣ်. ကစာ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဂဲၤဆာထာ် သမူထီၣ်က့ၤ, ပနၢ်လၢ ပမူ ထီၣ်က့ၤဒီးကစာ်ခရံၣ်အသးအိၣ်ဆိးလၢပပူၤ, ပမ့ၢ်ခရံၣ်အတၢ် ဒၣ်ဝဲ, ပမူလီၤထူလီၤယိာ် ဃုာ်ဒီးအီၤလီၤ. မၤလၢတၢ်ဒဲးဘးတဂ့ၤ, ပတကဲက့ၢ်လၢတၢ်ဒဲးဘးဘၣ်. ပဘၣ်ဃးဒီးကစာ်ယွၤ, ပဟံၣ် အိၣ်လၢမူ ခိၣ်ထးလီၤ.

လါအိးကထိဘၣ်အခိၣ်ထံးတနွံ မ့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘျးဘျး အမုၢ်နံၤလၢ ပဝဲခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖိုင်ဖိတဖၣ် အိၣ်သကိးဘျး စီဆုံ လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ကစာ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပမၤတၢ်အံၤမ့ၢ် ပဒုးနဲၣ်ဖျါထီၣ်ကစာ်အတၢ်ဒီး သံအသး, တုၤအဟဲန့ၣ်လီၤ. ပတၢ် မုၢ်လၢအံၤ မ့ၢ်တၢ်မုၢ်လၢအမူလၢအဒုးအိၣ်မူဟူးဂဲၤဖံးမၤပုၤဒီး အိၣ်ခိး ကစာ်ခရံၣ် အတၢ်ဟဲက့ၤခဲတစုန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်မုၢ်လၢ တဟါမၢ်ဘၣ်. ခရံၣ်, ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်မုၢ်လၢ, ကမၤဒဲးတၢ်လၢပပူၤ တုၤအလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်လီၤ.





COMMUNION
SUNDAY

နိဗ္ဗိတိတော်ကွေး

လါအီးကထိဘာန်အံၤ အိဉ်ဒီးဟီဉ်ခိဉ်ဒီးဘုဉ်တၢ်အိဉ်ဘူဉ်အမုၢ်နံၤလၢ ပဝဲခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ် ပကအိဉ်ဒီး တၢ်သ့ဉ်နီဉ်ကစၢ်ခရံဉ်လၢ အမၤလိာ်တ့ၢ်အပျီၣ်အဘီဉ်တဖဉ်လၢ ကမၤတၢ်သ့ဉ်နီဉ်ကစၢ်ခရံဉ်ဒီး မ့ၢ်ဒ်သိးပကအိဉ် ကတဲာ်ကတီၤပသးအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ.

(၁ကရံဉ် ၁၁:၂၇-၂၈) စံးဝဲ “မၤသးဒ်န့ဉ်ဒီးဖဲဒဉ်ပုၤလၢ အအိဉ်ကိဉ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ဒီးအိဉ်ကစၢ်အလီၤခိဉ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, တဂ့ၤတဘဉ်ဘဉ်တဂၤန့ဉ်, တၢ်ဒဲးဘးလၢအမၤကမာ်ဘဉ်ကစၢ် အနီၣ်ခိဉ်ဒီးအသ့ဉ်န့ဉ်ဂ့ၤဘဉ်အီၤလီၤ. ဘဉ်ဆဉ် ဒီးမံပုၤသံကွၢ်သံဒီးလီၤအသးဒီး အိဉ်ကိဉ်, ဒီးအိဉ်လီၤခိဉ်န့ဉ်အသိးတက့ၢ်.

ဖဲကစၢ်ခရံဉ်အစီၢ်နီၤခိဉ် ဒ်ကစၢ်ခရံဉ်အပျီၣ်အဘီဉ်တဖဉ်အသိး အလီၢ်အိဉ်လၢ ပကသံကွၢ်လီၤက့ၤပသးဒီး ကွၢ်က့ၤပတၢ်အိဉ်မူလၢ သူဉ်ဂ့ၢ်သးကျိၤန့ဉ်လီၤ. ကစၢ်ခရံဉ်အနီၣ်ကစၢ်ဒဉ်ဝဲ အိဉ်ဒီးတၢ်ဆိဉ်လီၤသးဒီးသ့ကွၢ်အပျီၣ်အ ဘီဉ်အခီဉ်န့ဉ်လီၤ (ယိၤ ၁၃:၁၂). တၢ်ဆိဉ်လီၤသးမ့ၢ်တၢ်ပာ်ဖျါထီဉ် တၢ်မၤလၢအမၤဝဲန့ဉ် မၤဝဲလၢတၢ် သးအိဉ်အပူၤန့ဉ်လီၤ. ဒ်သိးပကအိဉ်ကတဲာ်ကတီၤပသးလၢတၢ်အိဉ်ဘူဉ်စီဆုံအဂီၢ်, သးလၢအအိဉ်ဒီးတၢ်ဆိဉ် လီၤသး ကဘဉ်အိဉ်လၢပပူၤန့ဉ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်အာဉ်လီၤဒိကန့ဉ်ဆူ ကစၢ်ယွၤဒီးဆူပုၤဂၤတဖဉ်န့ဉ်လီၤ. အလီၢ်အိဉ်လၢ ပကမ့ၢ်ပုၤလၢအပျီၣ်ကစၢ်ခရံဉ်ဟ့ဉ်ပုၤတၢ်ဆိဉ်လီၤသးန့ဉ်လီၤ.

တၢ်ရုလိာ်သးလၢဘူဉ်စီဆုံအံၤ ပာ်ဖျါထီဉ်ကစၢ်ခရံဉ်အတၢ်အဲဉ် လၢပပူၤဒီး လၢပုၤဂၤအဂီၢ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ဂ့ၢ် အကါဒိဉ်တဖဉ်လၢ ပကအိဉ်ကတဲာ်ကတီၤပသးဖဲတၢ်အိဉ်ဘူဉ်အကတီၢ်န့ဉ်လီၤ. ပမ့ၢ်ပုၤဒီးသးလၢကစၢ်ခရံဉ် ပာ်ဖျါလၢအပျီၣ်အဘီဉ်ဖဲ တၢ်အိဉ်ကိဉ်ဒီးအိဉ်လီၤခိဉ်ကတီၢ်အသိးန့ဉ် ဒီးတၢ်အိဉ်ဘူဉ်စီဆုံအံၤ ကမ့ၢ်တၢ်မံသ့ဉ်မံသး ဒိဉ်ဒိဉ်မုာ်မုာ်လၢပန့ဉ်လီၤဘူဉ်စီဆုံအကတီၢ်န့ဉ်လီၤ.

မံပကသ့ဉ်နီဉ်ကစၢ်ခရံဉ်အတၢ်ပာ်သ့ဉ်ပာ်သးလၢ အအိဉ်ဒီးတၢ်ဆိဉ်လီၤသး, ဒီးအိဉ်ဒီးကစၢ်ခရံဉ်အတၢ် အဲဉ်ဒီး ပာ်ဖျါထီဉ်ကစၢ်ခရံဉ်အတၢ်အဲဉ်လၢ ပတၢ်အိဉ်မူအပူၤဒီး ဒီးန့ၢ်ဘဉ်ယွၤအတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤထူးထူးတီၤတီၤန့ဉ် တက့ၢ်.

ပုၤဒီးတၢ်ဆာဂ့ၤအါ

စဲမစာဉ်
နိဗ္ဗိတိ

ပုၤကညီဘျာထံခဝုဉ်

တၢ်ကစီၣ် တၢ်ပၤစုသရၣ်ကနဲခ့ၣ်



(၁၁.၉.၂၀၁၆)လီးကးစပီး ကညီဘျာထံခရ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, အဒုယါနါ, အမဲရကကီၢ်စာဖျိၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဟ်စုသရၣ်ကနဲခ့ၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒီးဟ်စုတၢ်ဘျုးတၢ်ဘိတဘျီအံၤ ပုၤဟဟ်လီၤဆၢန့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ကိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုသးဝံၣ်နီၤစုလ်ဘၢၣ်မူအခါ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါသရၣ်ဒိၣ်တဖၣ် ဟံးန့ၣ်အလီၤဝံၣ်. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သးပုၤမုၢ်ဖဲဒိၣ်ခဲးရံၣ်ဒီး ဖဲဖဲလ့ၣ်မူဆုာထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်, သရၣ်ကနဲခ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. အီးထီၣ်တၢ်ဘိလၢတၢ်ထုကဖၣ် မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်လ့ၣ်ခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ခွါယၢၣ်အခါအိၣ်ယုၢ်ဒီးတၢ်ထၢဖျိၣ်တၢ်မၤဘျုးလီၤ.

သရၣ်ဒိၣ်ရဲၣ်လၢၣ်လုၢ်ထီၣ်တၢ်မၤဘျုးဝံၣ် သရၣ်ဒိၣ်ဆၢမူရဲၣ်မိၣ် ကတီၤဆၢဂၤဆၢဝါတၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်အဂ့ၢ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်စာဒုထုန့ၣ်လီၤ. ပုၤဖးဖျါထီၣ်ကိၣ်ကးတၢ်ကွဲးနီၣ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ကစီၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်ဒိၣ်ကစီၣ်မူဖးလံာ်စီဆံကီးထီၣ်ထါသးဝံၣ်ဝံၣ် ပုၤစံၣ်တဲာ်တဲာ်လီၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ထီၣ်သါန့ၣ်လီၤ. တၢ်စံၣ်တဲာ်တဲာ်လီၤဝံၣ် ဟီထွဲထီၣ်အံၤလၢတၢ်ဟ်စုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

သရၣ်ဒိၣ်လၢၣ်မူမုၢ်တ့ၣ် စးထီၣ်တၢ်ဒီးဟ်စုအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီး ဟံးန့ၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ, ဒုးကးထီၣ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်

အဆုဖးထီၣ် လၢသရၣ်ကနဲခ့ၣ်အလီၤဝံၣ်, တဲန့ၢ်ဟံၣ်ဝဲဘၣ်သးဒီးကီၢ်လံာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်ကနဲခ့ၣ်တီၤလီၤကဒံၣ်ကျိၤလၢယၢၣ်ဖါဝါဒီးဒိၣ်သခါၣ်ဖါဝါအဖီဒိၣ်ဝံၣ် ပုၤဘိထုကဖၣ်တၢ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ညိးတ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟ်ထီၣ်စုလၢသရၣ်ကနဲခ့ၣ်အလီၤမ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ကိၣ်န့ၣ်, သရၣ်ဒိၣ်ကစီၣ်, သရၣ်ဒိၣ်လၢၣ်မူမုၢ်တ့ၣ်, သရၣ်ဒိၣ်သးဂ့ၤ, ဒီးသရၣ်ဒိၣ်လ့ၣ်ခါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်ဒိၣ်အဂ့ၤအဂၤဆၢထၢၣ်သကိးဝဲလၢ တၢ်သးတဖျါၣ်ယီၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤကတီၤတူၢ်လီၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ သရၣ်ကနဲခ့ၣ်ဒိၣ်သရၣ်ဒိၣ်တဂၤအသိးဒီး ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဒီးဟ်စု လံာ်အုၣ်သးမ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ခြံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤကတီၤသိၣ်လီၤသီလီၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်သးဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သးဝံၣ်လၢနီၤထံဆံအခါ တၢ်ဟ့ၣ်ကနၤသရၣ်ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်မုၢ်ရဲၣ်စ့ၣ်လၢအမ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်လီၤ လီးကးစပီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်သၣ်ခဲၣ်အဆိကတၢ်တဂၤအသိး ကတီၤစံးဘျုးက့ၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထုကဖၣ်ကျၢၢ်တၢ်လၢသရၣ်ဒိၣ် နီၤအၤဘျုးအတၢ်ထုကဖၣ်ဝံၣ်, ထါသးဝံၣ်ပျီၤက့ၤတၢ်ဒီး သရၣ်ဒိၣ်အသီလၢအမ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်ကနဲခ့ၣ်ဆိၣ်ဂ့ၤပျီၤက့ၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.

နးစာဒုထုခ့ၣ် (လီးကးစပီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤ)



တၢ်ဖျိထူတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ^၅



ဗုသရၣ်ဒိၣ်သး(၆)ဒုၤဒီး ဗံသရၣ်မုၢ်မံတၢ် တၢ်ဖျိထူအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်တၢ်မၤအိၤဖဲ ၁.၁. ၂၀၁၆ ဂီၤ(၇:၃၀-၉:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် ဖဲၣ်တဖၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဘျီၣ်ဒိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟၤလီၤဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်နီၣ်ရၣ်, ပုၤဖျိတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ဖီၤရွှၣ်, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ် ဖီရီယုၣ် ဒီးတၢ်ထုကဖၣ်လၢဒူၣ်ဖိထၢဖိအဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲ ဗံသရၣ်မုၢ်မံဆၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဖျိတဘျီအံၤ ပုၤဆုၤထီၣ်တလးမူးဟီၢ်မုၢ်ဟီၢ်ခွါမ့ၢ်ဝဲ ရွှၣ်တဖၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ခွါယၢၣ်န့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၢၢ်ခံၣ်တၢ်ဖျိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤဖိ, ဒိၣ်ဒီးလံၤတဖၣ် မၤလၢကပီၤအိၤခီဖျိ တၢ်သ့ၤန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်အခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖိ တဖၣ်ဒီးဖိလံၤဒူၣ်ထၢ တဂၤဘၣ်တဂၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်မၤလၢကပီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ထုကဖၣ်ကျဲၤတၢ်လၢသရၣ်ဆၢဂုၤဒီး ဆိၣ်ဂုၤပျီက့ၤတၢ်လၢခံကတၢ် မ့ၢ်ဗုသရၣ်ဒိၣ်သံၤခ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.



ကစၢ်ပူၤကဝီၤ(ခ.တ)ဒိၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလိ(၃)ဘျီတဘျီ

ကစၢ်ပူၤကဝီၤ (ခ.တ)ဒိၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလိ(၃)ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤအိၤဖဲ မိၢ်ကိးအအတၢ်အိၣ်ဖိၣ် စးထီၣ်ဖဲ(၃၀.၃၁-၃- ၂၀၁၆) တုၤ(၃.၄.၂၀၁၆) နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ တၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ယုၤဒီးခရံၣ် လၢသးတဖျၢၣ်ယီ” (၁ကရံၣ် ၃: ၂၃, ၁၂:၁၂-၁၃)န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်သိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ကျၢၤတၢ်သး, သရၣ်မုၢ်မံအဲၣ်ဂုၤမုၢ်, သရၣ်ဟဲစၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအကီၢ်ဒိၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်မံမူစ့ဖိန့ၣ်လီၤ. တနံၣ်ညါအံၤ (ခ.တ)ဒိၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလိ ဝံၤဝဲဂုၤဂုၤဘၣ်ဘၣ်လီၤ. မိၢ်ကိးအအတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တူၢ်လီၤပုၤ မ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်ပုၤလၢပကီၢ်ကိးကပၤဒဲးလီၤ. ပကသ့ၣ်နီၣ်လီၤ သကိးပသးလၢ တၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နီၢ်အဲၣ်ကညီ
ကီၢ်တီၢ်အူကစၢ်ပူၤကဝီၤ(ခ.တ)န့ၣ်တၢ်



နိုဗ်ကယား(၂၁)တက်သိဂ်လိမာလုဂ်အတံမလိ

အီးကထိဘာဂ်

ပုဂံညီဘုရားထံခဝေရဂျာနယ် ဝဲကျီလွံကျီလုအမုဂ် တံကတံ ကတီဒုဒီးထီဂ်ထီဂ်ခိဂ်နဲဝဲကျီလု, သရဂ်သမဲဝဲကျီလု, တံသးခုကစီဂ်ဒီးမံးရားဝဲကျီလုဒီး ခရ်ဖိတံကုဂ်ဘဂ်ကုဂ် သုဝဲကျီလုသုဂ်တဖဂ် ဟ်ဖိဂ်မာသကီးတံသိဂ်လိမာလုဂ်အတံမလိခံဘီတဘီ ဖဲ(၉-၁၉.၈.၂၀၁၆)အနံန့လီ. တံမလိ တဘီအံ. စးထီဂ်အီလုတံဘုဂ်တံဘီတံရဲဂ်တံကျီလုန့လီ. ပုဟ့ဂ်တံကစီဂ် သရဂ်ဒီးဒီးကထာဂ်စဲမစာဂ်န့လီ.

ပုမာလိလာစီဆုမုဂ်ဝဲ သရဂ်မုဂ်ဒီးကထာဂ်အံတံဂုဒီးသရဂ်ဒီးကထာဂ်ရှာဂ်ကျီန့လီ. ပုသိဂ်လိသုဂ်ဂုသးကျီလု, တံကဲခိဂ်ကဲနဲဒီး တံမယွဲအတံမမုဂ်ဝဲ သရဂ်မုဂ်ဒီးကထာဂ်သုဂ်ဇုဂ်သ့န့လီ. ပုသိဂ်လိတံသုဂ်ညါထံယွဲအတံကီးဒီးတံအိဂ်ဖိဂ် သရဂ်အမုအါမုဂ်ဝဲ သရဂ်ဒီးသုအိဂ်ထုန့လီ. ပုသိဂ်လိတံအိဂ်ဖိဂ်ဒီး တံမတံသးခုကစီဂ်မုဂ်ဝဲသရဂ်ဒီးဒီးကထာဂ်လုဘဂ်န့လီ.

ပုသိဂ်လိ Discipleship မုဂ်ဝဲသရဂ်ဒီးညံဂ်ညံဂ်ဒီး ပုသိဂ်လိ Power Theology မုဂ်ဝဲသရဂ်အဲဒတးန့လီ. ပုသိဂ်လိခွဲဝါသးခုကစီဂ်မုဂ်ဝဲသရဂ်ဝဲဗုဂ်ဇုဂ်န့လီ.

ပုဂံညီဘုရားထံခဝေရဂျာနယ် ခရ်ဖိတံကုဂ်ဘဂ်ကုဂ်သုစံး တံန့မုမနုလဲဂ်. ဘဂ်တံဟ့ဂ်ဒီးဟ့ဂ်နီ လုသရဂ်မုဂ်ဒီးဖိလဲဒုန့လီ. တံအိဂ်ဖိဂ်အပု တံသိဂ်လိတံဖဲတံမတဖဂ်အဂု

မုဂ်ဝဲသရဂ်ဒီးကဲဘျးမု ဒီးတံသိဂ်လိအကျဲလုကတုလီထီဂ်ဘးမုဂ်ဝဲသရဂ်မုဂ်ဒီးကထာဂ်ဟ့ဂ်တံမုန့လီ.

ဘဂ်ထဲဒီးတံသုဂ်ညါ ဘဂ်ထဲတံဟတံဆု အဂုန့ ပုဟ့ဂ်ဒီးနီမုဂ်ဝဲ သရဂ်ဒီးကထာဂ်ကုလဲဘာဂ်, ခရ်ဖိတံကရကရီဒီးတံအိဂ်ဖိဂ်အတံဟတံဆု ဘဂ်တံဟ့ဂ်ဒီးနီလု သရဂ်ဒီးအံခဲလဲဒီးတံဟတံဒီးတံဟတံမုဂ်ဝဲသရဂ် David Skree န့လီ.

ဘုရားထံခရ်ဖိတံစုဂ်တံနာအဂု ပုဟ့ဂ်ဒီးနီလုလီတံမုဂ်ဝဲ သရဂ်ဒီးဒီးကထာဂ်စဲမစာဂ်န့လီ. တံမလိတဘီအံ ဘဂ်တံနီလီအီ လုကရုလွံကရု ဒီးပုဟဲထီဂ်တံမလိတဘီအံအိဂ်ဝဲဒုဂ်(၅၆)ဂုန့လီ. မုဂ်ကီ(၁၉)ဘုဂ်အခါစးဟဲထီဂ်တံမလိလီ.

တံကတီလီသီလု သရဂ်မုဂ်အိအိမု (တိုင်းရင်းသားနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး), သရဂ်မုဂ်လးလးယုဂ်(Four Laws), သရဂ်ဒိဂ်ထူ(ဟီဂ်ခိဂ်သဲစး), သရဂ်သးခု(တံဂုထီဂ်ပသီထီဂ်)ဒီးသရဂ်မုဂ်ပိမုဂ်(Tracfficking)န့လီ.

တံသိဂ်လိအံ ဘဂ်တံပုဂ် ကုဒီးဖဲ(၁၉.၈.၂၀၁၆) ပုဟ့ဂ်တံကစီဂ်သရဂ်ဒီးကွဲလုလီသးတီန့လီ.

သရဂ်မုဂ်မုယဲဖီ





KBCUSA ပျံ့ထိန်(၇)နိန်တော်စံးဘျူးယွင်

KBCUSA ကညီဘျာထံခရိုင်ဖိတဖှ်ဟဲတုာ ကီာ် အမဲ ရကလးနွံနံာ်အတီာ်ပုာ် ဒုးအိာ်ထီာ်ဘာ်ကဝီာ် နွံကဝီာ်နွံလီာ်. အိာ်ဒီး ဝဲကရီာ်တဖှ်လာဘာ်ထွဲလီာ်သးဒီးကီာ်ပုာ်, ကီာ် ချာ, ကီာ်ဆာတံာ်သးခု ကစီာ်အတံာ်ဖဲတံာ်မာတဖှ်နွံလီာ်. ကဝီာ်နွံကဝီာ်မုာ်ဝဲ မုာ်နာ်ကဝီာ်, ခာ်သးကလံးစိးကဝီာ်, ခာ်သးကလံးထဲးကဝီာ်, ခာ်သးမုာ်နာ် ကလံးထဲးကဝီာ်, ခာ်သးမုာ် နာ်ကလံးစိးကဝီာ်, မုာ်ထီာ်ကလံးထဲး ကဝီာ်, မုာ်ထီာ်ကလံးစိးကဝီာ်တ ဖှ်နွံလီာ်.

ပအိာ်ဒီးဝဲကရီာ်တဖှ်မုာ်ဝဲ သရဉ်သမဲဝဲကရီာ်, တံာ်သးခု ကစီာ်ဝဲကရီာ်, ဖီာ်မုာ်ဝဲကရီာ်, သးစာ်ဝဲကရီာ်, ခရိုင်ဖိတံာ်သိာ်လိ ဝဲကရီာ်, ထုးထီာ်ရဲလီာ်လံာ်လံာ်ဝဲကရီာ်ဒီး လံာ်စီဆုာ်ကွဲဝဲကရီာ် တဖှ် နွံလီာ်. တနံးအံာ် မုာ်လာပကရုာ်ဖီာ်ပုာ်ပုာ်ထီာ်နွံနံာ်အယီ နံာ်ကတံာ် တံာ်အိာ်ဖိာ်ဝဲ Greensboro, North Carolina နွံ ပအိာ်ဒီး တံာ်စံးဘျူးစံးဖိာ်တံာ်ဘါဖဲ (၂၁-၂၄.၇.၂၀၁၆)အနံး နွံလီာ်. ပတံာ်

တီာ်ထုမုာ်ဝဲ “စံးဘျူးယွင်ဒီးမာလကဝီာ် ယွင်” (စံး ၁၀း ၂၃). တံာ်စံးဘျူးစံးဖိာ်အမူးတဘျီအံာ် ပကွဲမုာ်ဘာ် (KBC, KKBC, TKBC)အီးစထြလဲယာ်ဒီးခဲနဒုာ်သ့ာ်တဖှ်နွံလီာ်. ပနာ်ဟုာ်ဘာ်တံာ်ကစီာ်အမုာ်လာ တမုာ်သရဉ်တဖှ်, တံာ်သးဝဲာ်ခွဲယာ် အမုာ်တဖှ်နွံလီာ်. အိာ်ဒီးတံာ်ဟ့ာ်မာလကဝီာ်ဒိာ်နာ်တဖှ်လာ အ မုာ်ဝဲသရဉ်ဒိာ်သးဂုာ်, သရဉ်ဒိာ်ဒီးကတံာ်လကံာ်ထု, သရဉ်ဒိာ်ဆာ်မု, သရဉ်မုာ်ထံမုာ်ဒီးသရဉ်မုာ်ထုမုာ်တဖှ်နွံလီာ်.

ပအိာ်ဒီးတံာ်ဒုကရုာ်မာယံမာလကဝီာ်ဘျာ် တံာ်ဘါတနံး ဘာ်တနံးနွံလီာ်. ပအိာ်ဒီးတံာ်သးဝဲာ်သထြီယံာ်ယံးဒီးပုာ်လာအဒီးနုာ် ဒိာ်ဖးတမုာ်ဝဲ မုာ်ထီာ်ကလံးထဲးကဝီာ်နွံလီာ်. ပဆာမုာ်လံာ်လာပကရုာ် ဖီာ်ပုာ်အံာ် ကဒိာ်ထီာ်,ကဆူာ်ထီာ်ဒီး ကလဲကဒီးတံာ်ဆူညါလာ ခရိုင် ဘီမုာ်တံာ်သးခုကစီာ်အကီာ်နွံလီာ်.

ဗုရံမိာ်

တံာ်ဘီးဘာ်သ့ာ်ညါ

ဝုာ်တကူာ်ကီာ်တီအူ ပုာ်ကညီဘျာထံခရိုင်ဖိ တံာ်ရုလီာ်မုာ်လီာ်ကရုာ် တနံာ်တဘျီ တံာ်ဘျာ် တံာ်ဘါ (၂၃)ဘျီတဘျီ တနံာ်အံာ် ကဘာ်တံာ်မာအီာ်ဖဲ ပုာ်ကညီဘျာထံယွင်ဂုာ်ပီညါဖှ်စိမိာ်, ဟါ(၂း၃၀)နာ်ရံာ်, လါအီးကထိဘာ် (၁၆)သီ (၂၀၁၆)နံာ်နွံလီာ်. ကွဲမုာ်ဘာ်ကီာ်တီအူ (ဘဲမိာ်ပုာ်, ကဲာ်ခာ်ကဲာ်ဘါ, ပကူ) ဒီးဖဲဖုာ်ပာ်စာ်သ့ာ်လာဝုာ်တကူာ်သ့ာ်တဖှ်ကီးဂးဒီးနွံလီာ်.



အီးကထိဘၢၣ်

မုၢ်န့ၣ်ကလံၤစီးခၢၣ်သးကဝီၤ KBCUSA ကဝီၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ခိၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလိ(၂)ဘျီတဘျီ



(၂၅-၂၇.၈.၂၀၁၆)နံၤ ကဝီၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ခိၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလိ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ ကရံးစံၣ်ကညီဘျာထံ ခရံၣ်ဖိတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် (Storm lake, Iowa, USA)န့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်လိတဖၣ်ဒီးသရၣ်သိၣ်လိတၢ်တဖၣ် မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ထီၣ်သိၣ်လိ “တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အလုၢ်အလၢ်စီဆ့ၣ်” “သရၣ်ဒိၣ်ကဝီၤမူသိၣ်လိတၢ်တၢ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ဘျီတဘျီ” သရၣ်မ့ၣ်ဒီးကထာၣ်လုထူသိၣ်လိ “တၢ်ကဲခိၣ်ကဲန့ၣ်” ဒီးသရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ခြံန့ၣ်သိၣ်လိ “ပုၤပၤတၢ်ဖိလၢအဂ့ၤ” န့ၣ်လီၤ.



လၢတၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ပခိၣ်ပနၢ်လၢဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါမၤတၢ်ဒီး ပုၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ဆၣ်မူရံၣ်, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဆၣ်မ့ၢ်ထီၣ်, သရၣ်မ့ၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်တြီထၣ်ဒ့ၢ်ဒီး သရၣ်မ့ၣ်နံထၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကဝီၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ခိၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလိအံၤ ပမၤအီၤတနံၣ်တဘျီကိးနံၣ်ဒဲးန့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်ဘၣ်က့ၤလၢ ခိဖျိတၢ်မၤလိမၤဒီးဒဲးအံၤ ဒုးအိၣ်ထီၣ်က့ၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်တၢ်န့ၣ် တၢ်ကံၤကျၢၤ, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်လၢသ့ၣ်လၢသးန့ၣ်လီၤ.

သရၣ်ဒိၣ်ဒီးသန့ၤလး

ဖံနီၤခြူစ့ၣ် (ကိး) နီၣ်ခွၢ်ဂ့ၣ်မိၣ်



ယမိၣ်ဖံနီၤခြူစ့ၣ်အိၣ်ဖျဲၣ်ထီၣ်လၢ (၄.၁.၁၉၃၀) နံၣ်လၢ ကိးဒိၣ်သဝီ, ဘၣ်ယးဒီးဖၣ်အၣ်ကဝီ, ကီၢ်ဖၣ်အၣ်မိၣ်လမ့ၣ်ကဝီ န့ၣ်လီၤ. အမိၣ်အဟံၣ်မ့ၢ်ဝဲ နီၣ်စံၣ်အုၣ်ဒီးစိၤယုၣ်န့ၣ်, ဒီးအဒိပုၢ်ဝဲအိၣ်ယံၣ် ဂၤ ဒီးအဝဲမ့ၢ်ပုၤခံၣ်တဂၤန့ၣ်လီၤ. ယမိၣ်ဒီးတုၤဒီးဖျိအသးဒီးယပိ စိၤတွံဖိ, ဒီးထီၣ်ဖိ (၁၂)ဂၤန့ၣ်လီၤ. အလံၤအိၣ်ဝဲ(၂၆), အလိၤ(၂၉) ဂၤဒီးလၢ(၂)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

ယမိၣ်တမၤလိၣ်ဘၣ်တၢ်လၢ ကိုၣ်ဒိၣ်ကိုထီၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်မ့ၢ်မိၣ် လၢ အိၣ်ဒီးတၢ်သကံၢ်ပဝးလၢအဂ့ၢ် မ့ၢ်မိၣ်လၢကဒုလီၤတၢ်, အိၣ်ကစု န့ၣ်ဒီးတၢ်မိၣ်မုၢ်နီၣ်ခွၢ်, တၢ်အိၣ်တူၢ်တၢ်တူၢ်တမ့ၢ်, တၢ်အိၣ်ပုၢ်အိၣ်ဝဲ ဒီးတၢ်အိၣ်ဖိအိၣ် လံၤအိၣ်ဒီးအိၣ်အလၢအပုၤလီၤ. မ့ၢ်မိၣ်လၢသ့ၣ်ဂ့ၢ်သး ဝါ အိၣ်သ့ၣ်ဝံၣ်သးဆၢတၢ်, အိၣ်ယွၤပျံၤယွၤ ဒီးအိၣ်ဖးယွၤကလုာ်က ထီၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ဟ့ၣ်မၤဘျၢ်မၤတီၢ်တၢ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တုၤမ့ၢ် အိၣ်ဘုးနံၤန့ၣ် အိၣ်ဒီးလဲၤဘၢယွၤကိးဆၢကတီၢ်ဒီးလီၤ.

မ့ၢ်လၢယတၢ်အိၣ်သကိးဒီးယမိၣ် ထီၣ်ဘးန့ၣ်လွံၢ်ဆံၣ်ဘျဲၣ် အယိ ယကလၢကိးထီၣ်ဘၣ်ယမိၣ်အတၢ်အိၣ်မူအိၣ်ဂဲၤသ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်တၢ်ဒွဲဒွဲဖိသန့ၣ်ကထီၣ်ဘး ဒ်ပုၤကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ၣ်သးလီၤ. ဒ်ယမ့ၢ် ဖိသဒါတဂၤအသိး ယကလၢကိးဘၣ်ယမိၣ်အတၢ်ထုကဖၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မိၣ် အယိ လၢယွၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤ ယတထီၣ်ဘၣ်တၢ်ကိတၢ်ခဲနးနးက လံာ်နီၣ်တဘျီဘၣ်. မိၣ်လုာ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်တဂၤ အတၢ်သ့ၣ်လီၤန့ၣ်ပဝဲဖိတဖၣ် တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်အကျဲအိၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢယမိၣ်ဆါဖးဒိၣ် အိၣ်ဝဲဒၣ်သဘၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲ(၂၀၀၉)နံၣ်အဝဲဆါတုၤအသးပုၤနီၣ်ဘၣ် အသးဒီး ဘၣ်ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဖိန့ၣ်လီၤ. လၢခံၣ်ညါထီၣ်က့ၤလီၤ.

ဖဲ(၂၀.၅.၂၀၁၆)နံၣ် ယမိၣ်အိၣ်တဆူၣ် ဒီးလဲၤဒူးန့ၣ်အသး လၢကသံၣ်သရၣ်ဖးဒိၣ်ဒီးအိၣ်ဘၣ်ကသံၣ်မဲတဖျၢၣ် ဒီးတကတီၢ်တၢ် လၢဘၣ်. ပတီၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ်ဖိတန့ၣ်ဒီးပဒိၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ယု သီဝံၤ က့ၤအိၣ်က့ၤလၢဟံၣ်ယုသီ ဒီးဖဲ(၆.၇.၂၀၁၆)မ့ၢ်န့ၣ်(၇.၃၀)န့ၣ် ရံၣ်တီတီန့ၣ်ဟူအဟံၣ်ကစၢ်ယွၤ အတၢ်ကိးက့ၤအိၣ်လီၤ.

ယမိၣ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ပသိၣ်ခဲစၢၣ်တၢ်ဆါအိၣ်အမ့ၢ် အိၣ်ဆူးအိၣ် ဆါလွံၢ်န့ၣ်အတီၢ်ပူၤ တကအုကစ့ၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်ပုၤလၢအသ့တူၢ်တၢ်ဆါ မ့ၢ်မိၣ် တဂၤ လၢဟံၣ်ယွၤ လၢအသးကိးပူၤထီၣ်တဘျီပူၤန့ၣ်လီၤ. ယွၤဟ့ၣ် တၢ်ဒီးယွၤဟံးက့ၤတၢ် မဲယွၤအမံၤဘၣ်တၢ်စံးထီၣ်ပ ကြၢၤတက့ၢ်.

ယစံးဘျးဘၣ် ပုၤကိးဂၤလၢ သုဟံၣ်တုၤသုတၢ်ဖဲတၢ်မၤဒီး သုဟံၣ်ဆုၤလီၤသကိးပတၢ်ဟံၣ်လီၤပမိၣ်သးဘိ အတၢ်လဲၤလၢခံၣ်တၢ်အံၤ အယိလီၤ. ပစံးဘျးဘၣ်မိၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်, ကိးဒိၣ်ဟံၣ်ဖိယိဖိ, ဖၣ်အၣ် ဝုၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဟံၣ်ဖိယိဖိ, ပုၤကညီဘျၢထံယွၤဂ့ၢ်ပိညါဖျဲၣ်ဖိမိၣ် ဟံၣ်ဖိ ယိဖိ, ဘူးတၢ်ဟံၣ်ဖိယိဖိန့ၣ်ဖိထာဖိ ယုာ်ဒီးထံဂုၤကီၢ်ဂၤ, ပုၤကညီဘျၢထံ ခရံၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်(Sheffield, UK) မ့ၢ်ဂ့ၢ်, စၢၣ်ရဲခယူးပုၤကညီ ဘျၢထံခရံၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ် (Syracuse, USA)မ့ၢ်ဂ့ၢ်, မ့ၢ်လၢ သုယုာ်ယီၤသုတၢ်အိၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အယိ မဲယွၤမၤလၢပုၤက့ၤ သုတၢ်လိၣ်, ဟ့ၣ်သုလၢသးအတၢ်ယုတၢ်ဖိ, ဒီးအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်ဆိၣ်ဝါ ထူးထူးတီၤတီၤကိးဂၤဒဲးတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်စံးဘျးဒီးတၢ်အိၣ် အတၢ် ဆၢဂ့ၢ်ဆၢဝါသုကိးဂၤဒဲးန့ၣ်လီၤ.

ဒီပုၢ်ဝဲခဲလၢကိးဘၣ်စး
ဖိမုၢ်သဒါ နီၣ်မဲၣ်ဂ့ၢ်ဘဲ(လိ)
(ပ.ဘ.ယ.ဖ)

ဒီးနွ်သ့လံ

ပုၤကညီအလံာ်အလဲာ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်စဲကျဲးထုးထီၣ်ရၤလီၤတ့ၢ် လၢအပူၤကွံာ်အနံၣ် အကယၤသ့ၣ်တဖၣ်လံန့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအဒုးအိၣ်ထီၣ်န့ၣ်ပုၤ ပုၤကညီကျိၣ် လံာ်ဖျၢၣ် မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ယီၤန့ၣ်ဝံး (Jonathan Wade) န့ၣ်လီၤ.

၁၈၄၁နံၣ်န့ၣ် သရၣ်မ့ၢ်စံၣ် ထုးထီၣ်ပုၤကညီအတၢ်ပရာ လၢအမံၤမ့ၢ်ဝဲဆၣ်တူၢ်ဂီၤ ဖဲဝဲဒဝဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးလၢ ထံကျိတဲးကြွဲးစံးအမုၢ်ထီၣ်တကပၤန့ၣ် တၢ်ပရာအဝဲအံၤ မ့ၢ် တၢ်ပရာအဆိကတၢ်တဘျီလၢ အဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လၢထံဖိကီၢ်ဖိအကျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်လၢ ကစၢ်ယွၤအဘျုးအဖျိၣ်အယိ ပမၤန့ၣ်က့ၤ ဆၣ်တူၢ်ဂီၤမဲးကစံးအံၤ ဒီဖျိ (KBCUSA) ခိၣ်န့ၣ် အယိလီၤ. ပဟ်ဖျိၣ်သုးကျဲးထုးထီၣ်က့ၤ ဒ်လံာ်တဘျီအသိး (အဘၣ်-၁) လံ. ဒီးကဟီၢ်ထွဲထီၣ်အခံ ဓါးကီးလီၤ. မ့ၢ်ပတၢ်န့ၣ်သိယံလၢအယိ ပုၤလၢ အဲၣ်ဘၣ် ကညီလံာ်လဲာ် ဒီးတၢ်စံၣ်စါတဲစါတဖၣ် ဒီးန့ၣ်အီၤသ့လံန့ၣ်လီၤ.



- ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤသ့ ဖဲ - ခဝဲရှၢၣ်တၢ်ဆါလံာ်ကျဲး, လဲၤဆူညါစဲကျဲးတား, ၃၉၆, ဘိၣ်ခူၤကျဲး, လါမတီၣ်, ဝုၢ်တက့ၢ်.
- ကွဲးဒီးန့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် - ၀၉၅၀၇၉၄၅၉, ၀၉၇၃၀၉၃၇၃၉, ၀၉၇၉၈၁၅၆၅၅၂, ၂၁၄၈၉၉(၁၀၁)